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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Verksamhetsberättelse med bokslut för 2020 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2020. 
2. Stadsdelsnämnden överlämnar verksamhetsberättelse med bokslut för 2020 till 

kommunstyrelsen. 
3. Nämnden begär att ackumulerat netto 22,2 miljoner kronor avseende resultatenheter 

överförs till 2021. 
4. Nämnden lägger förvaltningens anmälan om patientsäkerhetsberättelse till handlingarna. 

 
Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-09. 
Dnr FAR 2020/774 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande – se nedan. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande – se nedan. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Farsta behöver en robust kraftsamling på barn och unga! 
 
Det finns tyvärr ett mönster i verksamhetsberättelsen för 2020 där barn och ungas 
förutsättningar till en bra uppväxt i Farsta tenderar att bli allt sämre. Flera mål kopplat till 
barn  och unga ligger långt ifrån de ambitioner som satts upp.  
 
Redan 2017 påpekades t ex missnöjet från föräldrar vad gäller barnens förskoleverksamhet i 
stadsdelen. Då var det felprioriteringar på ”klotterväggar” och pallkragar att odla i som var 
orsaken till att resultatet såg ut på detta sätt, enligt dåvarande minoritet. Utifrån detta 
påstående har vi svårt att förstå varför kritiken och det dåliga resultatet kvarstår då löfte 
fanns om detta skulle förändras med en ny, borgerlig majoritet? (83 % är nöjda föräldrar till 
barn i förskolan mot uppsatt mål 90% och föräldrar som är nöjda med samverkan med 
förskolan landar på 77,02 mot uppsatt mål 85%) 
 
Trygghet, hälsa, säkerhet och andra sociala frågor kopplat till unga människor är också 
påtagligt långt ifrån de mål som satts upp för 2020. 
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Satsningen på att barn- och ungdomar som är anmälda för brott ska få ett samtal inom 48 
timmar landade på 67,9 % mot uppsatta 80%. Naturligtvis tar det tid att implementera nya 
metoder, men då ska detta tas med i beräkningen och rimliga mål ska sättas upp.  
 
En beklämmande siffra är den för familjehemsplacerade barn som klarar målen i kärnämnen 
i grundskolan. Vi har stor förståelse för att många av dessa barn har speciella förutsättningar 
vad gäller skolgång och kanske att pandemin bidragit till komplikationer? 
Men siffran 55,56 % som klarar målen mot uppsatta 75% är att betrakta som ett 
misslyckande både för den politiska majoriteten och för dessa barn. 
 
Även på hälsoområdet skattar ungdomarna själva (i Stockholmsenkäten) sin hälsa som låg. 
52,9 % skattar sin hälsa som god jämfört med uppsatt mål på 81%. Det är riktigt 
illavarslande och borde verkligen få majoriteten att reagera med alla tillgängliga resurser. 
 
Och samma negativa siffror följer vad gäller ungas användning av narkotika (85% som inte 
använt narkotika mot uppsatt mål 93%), inte använt tobak (84% som inte använt mot uppsatt 
mål 92%), 
 
Inte burit vapen (85, 98% som inte burit vapen mot uppsatta mål 89%) och slutligen 
nöjdhetsgraden bland unga vad gäller fritidsgårdsverksamheten som landar på 87,8 % mot 
uppsatta mål på 96%. 
 
Med detta resultat kopplat till barn och unga anser vi att Farsta borde tillsätta någon form av 
kriskommission kopplat till barn- och ungas uppväxt i stadsdelen. En rik stad som 
Stockholm borde prioritera barn och ungas uppväxt i stället för att sänka skatter. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi tackar förvaltningen för det gedigna arbete, som under svåra förhållanden utförts till gagn 
för stadsdelsområdets invånare under pandemiåret 2020. 
 
Verksamhetsberättelsen vittnar om mångfacetterade svåra problembilder som förvaltningens 
personal tvingats hantera i närmast kaotiska situationer under brist på både tid, personal och 
material. 
 
Att personalen även i vissa fall erbjudits kris- och uppföljningssamtal för att bearbeta 
upplevelser och känslor i samband med covid-19-epidemin visar på vilka svåra påfrestningar 
man  tvingats hantera. 
 
Sett till det ekonomiska så redovisar bokslutet ett överskott, vilket trots att underliggande 
framtida problem indikeras, ändå måste ses som kortsiktigt positivt.   
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Pandemin verkar dock ännu inte ge med sig, därför bör fokus även framledes ligga på att 
fortsätta prioritera kärnverksamheterna så att invånarna i första hand garanteras en trygg och 
funktionell vardag. 
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§ 3 Flytta hundrastgård i Fagersjö 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda ett medborgarförslag från Malin 
Abramsson om att flytta en hundrastgård i Fagersjö. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Malin Abramsson att nämnden flyttar en hundrastgård i 
Fagersjö, eftersom den ligger på sankmark. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-02. 
Dnr FAR 2021/16 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Barngruppernas storlek på våra förskolor 
Svar på skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om barngruppernas storlek på våra förskolor. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden tar Socialdemokraterna och Vänsterpartiet upp 
barngruppernas storlek vid de kommunala förskolorna i Farsta. Partierna undrar om 
förvaltningen skulle kunna redovisa ett genomsnitt av barngruppernas storlek i respektive 
förskoleområde i den ekonomiska månadsrapporten. 
 
Förvaltningen menar att en insamling av månatliga uppgifter inte skulle ge en mer nyanserad 
bild än den statistik som redovisas för nämnden i tertialrapporterna och 
verksamhetsberättelsen. Det går inte heller att hämta uppgifter från Skolplattformen utan en 
månatlig redovisning av barngruppernas storlek skulle kräva manuell insamling av uppgifter. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-03. 
Dnr FAR 2020/684 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande – se nedan. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Vi tackar förvaltningen för ett tydligt svar och en bra genomgång av hur anpassningen av 
barngruppernas storlek hanteras av våra förskolors rektorer. 
 
Dock vill vi understryka att vi tycker att vi tycker att det borde vara en självklarhet att våra 
tekniska hjälpmedel skulle borde kunna ta fram den här statistiken utan manuell 
handpåläggning. Vi fick liknande svar när vi tidigare frågat om hur stor andel av vår 
personal som har deltids- och visstidsanställningar. Vi tycker att båda dessa siffor är så pass 
viktiga att vårt tekniska system borde utvecklas för att enkelt kunna ta fram denna statistik 
för analys. 
 
Gällande barngruppernas storlek står detta svar i skrivelsen: ”Målet är att följa stadens 
riktlinjer med 14 barn på de små barnens avdelningar och 18 barn på de större barnens 
avdelningar.” 
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Skolverket har riktmärke för antalet barn i barngrupper utifrån åldrar. Citat från deras 
hemsida: ”För barn mellan ett och tre år kan ett riktmärke för barngruppens storlek vara sex 
till tolv barn. För barn mellan fyra och fem år kan ett riktmärke vara nio till 15 barn. 
Riktmärkena är inte tvingande. De ska användas som något att förhålla sig till och vara ett 
stöd för att skapa lagom stora barngrupper.” 
 
Det är problematiskt att Stockholms stad har fler antal barn som riktlinje än vad Skolverket 
föreslagit – målet måste vara att ha minskat antal barn i barngrupperna. Detta utifrån både 
barnens och personalens behov. Vi fortsätter följa denna fråga. 
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§ 5 Upprustning av parken Fastlagen i Sköndal 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra upprustningen av parken 
Fastlagen i Sköndal enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Den upprustning som förvaltningen planerar av parken vid kvarteret Fastlagen i Sköndal har 
sitt ursprung i ett medborgarförslag. Efter genomförd dialog med kringboende har 
förvaltningen tagit fram en plan för omdaning av platsen. Nya lekredskap, boulebanor och 
sittplatser föreslås. Ny belysning ger ökad trygghet och ökar  parkens attraktivitet under den 
mörka årstiden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-08. 
Dnr FAR 2021/15 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Ny förskola vid Hästhagens bollplan, kvarteret Tenö 1, i Farsta 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med åtta avdelningar vid Sunneplan 31 B i 

centrala Farsta, kvarteret Tenö 1, enligt förvaltningens förslag. 
2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om hyresmedgivande 

avseende förskolan. 
3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförande och teckna hyresavtal med 

Skolfastigheter i Stockholm AB avseende förskolan. Beslutet gäller under förutsättning 
av ekonomiutskottets hyresmedgivande enligt punkt 2 ovan. 
 

Ärendet 
I stadsdelen Farsta har det sedan minst 15 år tillbaka pågått en omfattande nybyggnation av 
bostäder. Tidigare byggdes inga nya permanenta förskolor för att möta ökningen av antalet 
barn. Istället löstes de akuta behoven av förskoleplatser med förskolepaviljonger. De senaste 
åren har förvaltningen försökt komma ikapp och flera nya permanenta förskolor har inrättats, 
men fortfarande är efterfrågan stor.  
 
Med anledning av ett fortsatt stort behov av platser och pågående nybyggnation av bostäder 
fick förvaltningen i ett inriktningsärende år 2013 i uppdrag av nämnden att planera för en ny 
förskola i centrala Farsta. Nämnden föreslås nu fatta genomförandebeslut om att inrätta en 
ny friliggande förskola vid Hästhagens bollplan. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-07. 
Dnr FAR 2021/24 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag.  
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde 
Leif Söderström (SD). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S), Marre Mayr m fl (V) och Leif Söderström (SD) 
 
Farsta är en stadsdel som växer och nya bostäder byggs och planeras. Tillgången på 
förskolor och skolor är avgörande för att barnfamiljer ska välja att flytta hit. 
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Vi är därför positiva till att en förskola planeras på Hästhagens bollplan. I utlåtandet kan vi 
dock inte se att någon ny idrottsyta kommer att ersätta den som nu bebyggs, enligt den i 
Sthlms stad gängse principen. Tillgången på ytor för idrott och spontanidrott är av yttersta 
vikt både för barn och ungas möjlighet till lek och spel samt viktigt ur ett 
folkhälsoperspektiv. Detta påpekas tydligt i översiktsplanen för Stockholm. Särskilt viktigt i 
Farsta, som tyvärr brukar utmärka sig med de lägsta folkhälsotalen i staden. 
 
En annan aspekt är att förskolan avviker kraftigt från Boverkets rekommendationer vad 
gäller friytan (förskolegården). Boverket rekommenderar 40 kvm/barn och den planerade 
förskolan har bara hälften, dvs 20 kvm/barn. Det är oerhört viktigt att sträva efter större 
friyta på alla förskolegårdar då barn i förskoleålder måste kunna leka fritt utomhus utan 
trängsel eller tidsbegränsning pga att alla ska få sin beskärda del av socialt samspel, rörelse 
och frisk luft. Att kunna gå på utflykt till närliggande skogs- och/eller strövområden är ett 
alternativ, men det räcker med att en personal är sjuk på förskolan för att ett sådant 
arrangemang ska tvingas ställas in. 
 
Särskilt i pandemitider, när pandemisäkring av samhällsfunktioner inför framtiden är på 
tapeten, så känns det än mer fel att ta beslut om att bygga en förskola där alla barn inte kan 
vara ute samtidigt och leka. Ytan utomhus är för liten för antalet barn, varför det är 
uppenbart att barngrupper kommer att vara inomhus även när det är fint väder. Mattider 
påverkas också ofta i dessa stora förskolor då alla barngrupper inte kan äta samtidigt, vilket 
betyder att några får äta sen lunch. Vi uppfattar att dessa stora förskolor med 8 avdelningar 
gör att personal och barn får anpassa sig efter byggnaden och ytan när det egentligen borde 
vara byggnaden som anpassades efter verksamheten. Barn och bra arbetsmiljö är värt att 
lägga pengar på. 
 
Utifrån ovanstående resonemang är två en-plans förskolor med 4 avdelningar vardera att 
föredra framför en stor på 8 avdelningar. Det gäller generellt och innebär inte att två mindre 
förskolor i detta ärende måste vara placerade på bollplanen. Det kan vara på annan lämplig 
plats i Farsta där tillräcklig yta finns. Behov av förskoleplatser finns men det är också viktigt 
vi bygger verksamheter som matchar våra barns behov. 
 
Därför föreslår vi/förslag till beslut:  
 
Att förskolor ska byggas med rymlig yta där barn kan vistas ute under stora delar av dagen 
och ha en miljö som förebygger både stress och smittor. Utifrån ovanstående aspekter är två 
en-plans förskolor med 4 avdelningar vardera att föredra än en väldigt stor på 8 avdelningar. 
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§ 7 Återkallande av nämndens delegering av beslut om avtal med föreningar 
om idéburet offentligt partnerskap, IOP 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden återkallar sin delegering till stadsdelsdirektören att träffa avtal med 
föreningar om idéburet offentligt partnerskap, IOP. Beslutet fattas med hänvisning till 
kommunfullmäktiges beslut i budget 2021 att föreningsbidrag ska fördelas av 
stadsdelsnämnd, inte delegeras till tjänsteperson. 
 
Ärendet 
I budget 2021 för Stockholms stad bestämde kommunfullmäktige att beslut om 
föreningsbidrag ska fattas av stadsdelsnämnden, inte delegeras till tjänsteperson. 
Stadsdelsnämnden har därför återkallat sin delegering till stadsdelsdirektören att besluta om 
fördelning av nämndens föreningsbidrag. 
 
Avtal med föreningar om så kallat idéburet offentligt partnerskap, IOP, kan i vissa avseenden 
jämställas med föreningsbidrag. Förvaltningen gör därför bedömningen att även beslut om 
IOP bör fattas av nämnden, som alltså föreslås återkalla sin delegering till 
stadsdelsdirektören att fatta sådant beslut. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-02. 
Dnr FAR 2021/35 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Förordnande av tjänstepersoner vid stadsdelsförvaltningen avseende 
polishandräckning enligt LVU 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden förordnar följande tjänstepersoner med rätt att fatta beslut om begäran 

om polishandräckning enligt 43 § 1 st 2 p LVU: 
• Kerstin Almgren, biträdande enhetschef vid enheten för barn 
• Jessica Dahlberg Fundin, biträdande enhetschef vid enheten för ungdom 
• Andrea Lilliehorn, socialsekreterare vid enheten för ungdom 

2. Beslut som fattas av namngivna tjänstepersoner anmäls och protokollförs vid sociala 
delegationens nästa sammanträde. Delegationens protokoll anmäls sedan vid nämndens 
nästa sammanträde. 

 
Ärendet 
Nämnden har genom tidigare beslut förordnat ett antal tjänstepersoner vid socialtjänstens båda 
enheter för barn respektive ungdom med rätt att enligt 43 § 1 st 2 p LVU begära biträde av 
Polismyndighet eller Kriminalvård för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande. 
Med anledning av personella förstärkningar vid de båda enheterna föreslår förvaltningen att 
ytterligare ett par biträdande enhetschefer och en socialsekreterare förordnas. 
 
Under förutsättning av nämndens beslut kommer följande tjänstepersoner att vara förordnade 
enligt 43 § 1 st 2 p LVU: 
 
Vid enheten för barn: 

• Enhetschef Pernilla Falk 
• Biträdande enhetscheferna Kerstin Almgren, Åsa Björnstedt och Julissa Fällgren  

 
Vid enheten för ungdom: 

• Enhetschef Magda Välikoski 
• Biträdande enhetscheferna Annica Blom, Jessica Dahlberg Fundin och Maria 

Rangdag 
• Socialsekreterarna Amra Adzemovic, Andrea Lilliehorn och Angelica Sundborg 

(tidigare Jönsson) 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-12-28. 
Dnr FAR 2020/780 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 9 Överenskommelse om kostnadsansvar för förskrivningsbara hjälpmedel, 
förbrukningshjälpmedel samt medicintekniska produkter som används för 
vård och omsorg i särskilt boende, dagverksamhet och daglig verksamhet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 
Överenskommelse om kostnadsansvar för förskrivningsbara hjälpmedel, 
förbrukningshjälpmedel samt medicintekniska produkter som används för vård och omsorg i 
särskilt boende, dagverksamhet och daglig verksamhet samt socialpsykiatriskt boende. 
 
Ärendet 
Länets kommuner och Region Stockholm har utarbetat ett förslag till ny överenskommelse 
om fördelning av kostnadsansvar för hjälpmedel och medicinsktekniska produkter som 
används för vård och omsorg i särskilt boende, dagverksamhet och daglig verksamhet. 
Överenskommelsen föreslås ersätta nuvarande överenskommelser. Utgångspunkten har varit 
att förändringarna ska vara kostnadsneutrala för alla parter. Vidare innehåller förslaget 
pedagogiska bilagor som ska användas i verksamheterna och en samverkansorganisation för 
uppföljning och utveckling.  
 
Förvaltningen anser att det är bra att den nya överenskommelsen samlar ansvarsfördelningen 
inom hjälpmedelsområdet till en överenskommelse, istället för flera olika. Det är viktigt med 
kontinuerlig uppföljning och vi ser därför positivt på den föreslagna 
samverkansorganisationen. Den kommer också att underlätta justeringar i 
överenskommelsen vid förändringar av hjälpmedel och medicintekniska produkter. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-08. 
Dnr FAR 2020/693 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 10 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2020 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 4 år 2020 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 
(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 
gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Även avbrott i verkställighet ska rapporteras om avbrottet är längre än tre månader. 
 
För det fjärde kvartalet 2020 har förvaltningen rapporterat fyra ej verkställda beslut inom 
LSS-området, varav tre gäller bostad och ett gäller kontaktperson. Inom äldreomsorgen har 
fyra beslut om äldreboende rapporterats. Alla är samma som föregående kvartal och i 
samtliga fall har den enskilde tackat nej till erbjudanden.  
 
Förvaltningen har även för det här kvartalet rapporterat ett antal avbrott i verkställighet som 
beror på coronapandemin och den enskildes rädsla för att smittas av covid-19. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-02-03. 
Dnr FAR 2021/38 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger nedanstående protokoll samt förvaltningens sammanställning över 
ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Pensionärsrådets protokoll den 22 februari 2021 
 
 Funktionshinderrådets protokoll den 22 februari 2021 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 
enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 
besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 
inte kan avvaktas. 

 
1. 2021-02-02: Deltagande på distans vid stadsdelsnämndens sammanträde den 4 

februari 2021. Dnr FAR 2021/12. 
2. 2021-02-04: Kompletterande beslut om deltagande på distans vid stadsdelsnämndens 

sammanträde den 4 februari 2021. Dnr FAR 2021/12. 
3. 2021-02-10: Stadsdelsnämndens sammanträde den 4 mars 2021 ska hållas inom 

stängda dörrar. Dnr FAR 2021/50. 
 
Förvaltningen hade redovisat besluten i en sammanställning daterad 2021-02-15. 
Dnr FAR 2020/729 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2021-01-11: Svar på kommunstyrelsens förvaltningsremiss av förslag till Skolverkets 

föreskrifter om insamling av uppgifter för skolenhetsregistret samt ändring. Dnr FAR 
2020/756. 

2. 2021-02-02: Rättegångsfullmakt för Andrea Grönberg, enhetschef vid vuxenenheten. 
Dnr FAR 2021/25. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 2020/492.) 

3. 2021-02-02: Rättegångsfullmakt för Emma Thander, biträdande enhetschef vid 
vuxenenheten. Dnr FAR 2021/26. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 
2020/492.) 

4. 2021-02-10: Ändrad vidaredelegering avseende att överklaga Migrationsverkets 
beslut att avslå nämndens återsökning av statsbidrag. Dnr FAR 2021/49. (Enligt 
nämndbeslut 2018-06-14; dnr 1.1-255/2018.) 
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5. 2021-02-11: Ändrad vidaredelegering avseende yttrande till förvaltningsrätten om 
överklagat beslut i enskilt ärende. Dnr FAR 2021/64. (Enligt nämndbeslut 2018-06-
14; dnr 1.1-255/2018.) 

6. 2021-02-15: Idéburet offentligt partnerskap med Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd, Svenska kyrkan genom Farsta församling och stiftelsen Stora 
Sköndal, om verksamheten Himmel och Pannkaka – öppen mötesplats för unga med 
intellektuella funktionsvariantioner. Dnr FAR 2021/78. (5:5) 

7. 2021-02-18: Idéburet offentligt partnerskap med Farsta ishockeyförening, FOC, om 
sport- och påsklovsaktiviteter. Dnr FAR 2021/53. (5:5) 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2021-02-15. 
Dnr FAR 2020/729 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokoll samt 
förvaltningens sammanställning över ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 12 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelser lämnades in. 
 
Öppna ett fritidsbibliotek i Farsta (bilaga 1) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
Situationen för hemmasittare i Farsta (bilaga 2) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  
 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet lämnat in följande 
frågor med anledning av ärende 6 om en ny förskola vid Hästhagens bollplan: 
 

1. Hur ser sjukskrivningstalen ut för personal som arbetar i de stora förskolorna med 8 
avdelningar och skiljer det sig jämfört med sjukskrivningstalen på de mindre 
förskolorna? 

2. Är det skillnad gällande personalomsättningen inom de stora förskolorna på 8 
avdelningar jämfört med mindre förskolor i stadsdelen? 

3. Hur väl stämmer denna planerade förskola in på rörelsesatsningen som förskolorna 
framöver ska ha? 

4. Hur går samrådet med och information till föräldrar till barn på förskolor som ska 
byggas om eller flyttas till? 

 
Övrig fråga: 
5. Hur ser planerna ut för Regnbågens förskola i Tallkrogen? 

 
Förvaltningen lämnade följande svar:  
 
Fråga 1 och 2: Att ta fram jämförande statistik kräver manuell hantering och under rådande 
läge är det svårt att få rättvisande siffror eftersom de är så påverkade av pandemin. 
 
Fråga 3: Vi har ett pågående arbete med barn och rörelse som påbörjades under förra året och 
fortsätter under året. Arbetet med att arbeta med undervisning i rörelse finns i läroplanen 
som mål och är ständigt pågående. Under 2020 startade vi ett forskningsprojekt tillsammans 
med Karolinska Institutet, KI, som vill undersöka barns rörelse. I detta ingår att pedagogerna 
får stöd att arbeta med barns rörelse. Vi hoppas också kunna använda resultaten därifrån i 
vårt fortsatta arbete. 
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Fråga 4: Kommunikation med vårdnadshavare är givetvis viktig i de fall förskolor ska 
byggas om, rivas eller om de behöver läggas ner. Farsta har stort behov av platser och 
evakuering av förskolor är nödvändig inom en snar framtid. Information och dialog planeras 
inför aktuella projekt där både vi från stadsdelsförvaltningen och ansvarig byggherre deltar. 
Vi använder oss både av skriftlig kommunikation och möten. 
 
Fråga 5: SISAB planerar att riva Regnbågens nuvarande nedgångna lokaler sommaren 2022. 
Regnbågens barn (drygt en avdelning efter att blivande skolbarn slutat) flyttar till Bullerbyn 
som har sex avdelningar. Planen är att en ny förskola om åtta avdelningar ska vara klar att ta 
emot barn i december 2023. Den byggs där Regnbågen ligger idag. Bullerbyns barn flyttar 
till nya förskolan och Bullerbyns lokaler lämnas över till Tallkrogens skola. 
 
 
Stadsdelsdirektören informerade även om det aktuella läget i verksamheterna med anledning 
av pandemin. Hon berättade vidare att förvaltningen  
• har avslutat samarbetet med socialförvaltningen om gemensamt IT-stöd och kommer att 

sköta det själva framöver, 
• har utsett Tomaj Keivany vid avdelningen för stadsutveckling till trygghetssamordnare, 
• kommer att genomföra en större platssamverkan i Hökarängen under året.  
 
Direktören informerade även om Humlan, som är en stödgruppsverksamhet för barn och 
ungdomar som har levt eller lever i en familj där någon är beroende av alkohol, narkotika 
eller läkemedel eller har en psykisk sjukdom. Verksamheten drivs av förvaltningen och 
Svenska kyrkan. Humlan har nu skrivit en bok om verksamheten som vänder sig till barn och 
ungdom – ett bra sätt att sprida information till barn och unga om vad det innebär att ”gå i 
grupp”. Boken kommer att skickas ut till alla i nämnden. 
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